
AKADEMICKÝ SENÁT 

UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 Z Á P I S č. 3/2016 (191)  
z řádného zasedání Akademického senátu UTB konaného 1. března 2016 

v zasedací místnosti č. 514 budovy U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín 

Přítomni: Beníček Lubomír, Ing. Ph.D.; Dobeš Kamil, Ing. Ph.D.; Doležal Jiří, Ing.;  

Gál Robert, Ing. Ph.D.; Hnátková Eva, Ing.; Illík Rostislav, dr ak. soch.; Jílková Petra, DiS;  

Konečný Jiří, Ing. et Ing. Ph.D.; Kozák Vratislav, doc. Ing. Ph.D.;  Kozáková Věra, Mgr. Ph.D.;  

Kučera Jakub Jan, Bc.; Macháčková Alena, Ing. CSc.; Matýsek Miroslav, Ing. Ph.D.; Mauer Pavel, JUDr.;  

Melichárek Zdeněk, Mgr. Ph.D.; Moravčíková Dagmar, Mgr.; Musil Miroslav, Ing. Ph.D.;  

Müllerová Hana; Novák Petr, Ing. Ph.D.; Papež Martin, Ing.; Paseková Pavla, Bc; Pekař Libor, Ing. Ph.D.; 

Podzimek Ondřej, ak. soch; Pokorný Pavel, Ing. Ph.D.; Strohmandl Jan, Ing.; Svačinová Eva;  

Šula Tomáš, Mgr.; Vincenec Jiří, Ing.; Vinklárek Petr, Mgr. 

Celkem přítomno: 29 členů AS UTB (z 36) 

Omluveni: Dosoudilová Jana, MgA.; Gál Robert, Ing. Ph.D.;  Indruchová Denisa; Sedlačík Michal, Ing. 

Ph.D; Suchánková Eliška, Mgr. Ph.D.; Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; Ševčík Jakub, Ing. 

Stálí účastníci zasedání: prof. Ing. Petr Sáha, CSc.; doc. Ing. Adriana Knápková, Ph.D.;  

doc. Ing. Vladimír Sedlařík, Ph.D.; Mgr. Pavel Krutil; RNDr. Alexander Černý; Ing. Miroslav Procházka 

Přizvané osoby:  Ing. Hana Večeřová 

 

Program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 190. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Rozpočet UTB pro rok 2016“. 

6. Projednání návrhu „III. Změny Studijního a zkušebního řádu UTB“. 

7. Projednání zprávy o činnosti AS UTB za období od 4. 3. 2015 do 1. 3. 2016. 

8. Různé. 

 

 

Zasedání zahájila a řídila Ing. Macháčková. Přivítala všechny účastníky posledního řádného zasedání 

AS UTB ve funkčním období 2013 – 2016, které končí 7. 3. 2016. 

Ad 1) Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 190 

K hlasování přítomno 26 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 191/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 190 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:       26 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

UAS UTB č. 191/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 190 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 
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Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Na zasedání č. 190 nebyla přijata usnesení, vyžadující kontrolu plnění.  

Kontrola předchozích usnesení a témat, projednávaných na zasedání AS UTB: 

- Volby do AS UTB pro funkční období 2016 – 2019, vyhlášené usnesením AS UTB č. 188/4  

na dny 15. až 20. 2. 2016, proběhly bez podání stížnosti a jejich výsledky jsou platné. 

Je třeba ocenit práci volební komise UTB, jejíž členové dohlíželi na průběh voleb na fakultách  

i na sčítání hlasů a přispěli k regulérnímu průběhu voleb. 

- V zápise č. 187 z 10. 11. 2015 byla uvedena informace pro studenty doktorských studijních 

programů (DSP) starší 26 let o možnosti požádat o příspěvek formou mimořádného stipendia 

na pokrytí nákladů spojených s úhradou zdravotního pojištění. Výklad právního oddělení 

rektorátu UTB je ale takový, že uvedený postup není možný. Podle sdělení rektora prof. Sáhy  

do této kategorie studentů DSP patří 158 studentů, příspěvek formou mimořádného stipendia  

by činil 3 160 000 Kč ročně. 

Ing. Papež, předseda Komise pro doktorské studium Studentské komory Rady vysokých škol 

(SK RVŠ), vystoupil s tím, že tato komise se problematikou zdravotního pojištění  DSP 

dlouhodobě zabývá a dotázal se, zda pan rektor zjišťoval možnost řešení na zasedání České 

konference rektorů (ČKR). Dle sdělení rektora prof. Sáhy se ČKR daným problémem odmítla 

zabývat. 

Ing. Macháčková připomněla diskusi o nedostatečné výši stipendia pro studenty DSP na sněmu 

RVŠ i slib paní ministryně Valachové, že bude o zvýšení stipendia jednat. 

- Na zasedání AS UTB 1. 12. 2015 (zápis č. 188) se dotázal Ing. Papež, zda je možno hradit 

stravné při výjezdech studentů na nepojmenované smlouvy. Podle vyjádření metodičky 

ekonomického odboru rektorátu UTB Ing. Josefíkové tato možnost je, pokud je to dohodou 

obou smluvních stran uvedeno v nepojmenované smlouvě. 

Ing. Macháčková s tímto závěrem seznámila děkany fakult. Požádala také o stanovisko právního 

oddělení.     

Ad 3) Projednání programu zasedání  

K hlasování přítomno 28 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 191/2: 

AS UTB schválil program zasedání č. 191 ve znění usnesení č. 190/4. 

Hlasování: 

Pro:       28 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

UAS UTB č. 191/2: 

AS UTB schválil program zasedání č. 191 ve znění usnesení č. 190/4. 

 

Ad 4)  Informace rektora, prorektorů a kvestora 

Rektor prof. Sáha: 

- Jednání o OP VVV – rektor prof. Sáha zastupuje všechny veřejné vysoké školy  

ve vyjednávání s MŠMT, kvestor RNDr. Černý delegován do pracovní skupiny pro 

přípravu indikátorů.  

- Jednání se základní organizací Vysokoškolského odborového svazu na UTB, rektorovi 

předloženy tři návrhy/požadavky: 

a) aktualizace mzdových tarifů, 

b) opětovné poskytování příspěvku na penzijní a životní pojištění, 
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c) možnost využívání mobilní telefonní sítě k soukromým účelům. 

- Snaha UTB o získání institucionální akreditace, nastavení personálních pravomocí. Dohoda 

skupiny vysokých škol pracujících se Stagem na vytvoření vlastních metod hodnocení 

kvality. 

- Prof. Pavelková a prof. Prokop byli pověřeni výkonem funkce prorektorů. Jmenování  

do funkcí je možné až po vyjádření AS UTB.  

- Spolupráce Zlín Film Festivalu s UTB – poskytnut příspěvek 300 000 Kč přímo  

studentům FMK pro výrobu filmů. 

- Hodnocení fakult veřejných vysokých škol -  umístění FaME na třetím místě 

z ekonomických fakult, FMK na druhém místě z fakult s uměleckým zaměřením. Příznivé 

hodnocení výzkumných center UTB CPS a CEBIA-Tech. 

 

Předsedkyně studentské komory AS UTB Ing. Hnátková a zástupce UTB v SK RVŠ Ing. Papež 

seznámili členy AS UTB s podnětem delegátů ze SK RVŠ a se skutečnostmi, které na základě tohoto 

podnětu zjistili šetřením mezi studenty FaME. Studentská komora AS UTB se dále jednohlasně usnesla, 

že je potřeba záležitost ohledně současného stavu na FaME řešit a poslala oficiální vyjádření panu 

rektorovi prof. Sáhovi.  

 

           Prorektorka doc. Knápková: 

- V návaznosti na minulé zasedání AS UTB, kdy bylo některými členy AS UTB vyjádřeno 

přání mít možnost hlouběji diskutovat, proč se studenti některých přednášek neúčastní 

v dostatečném počtu a jaké moderní přístupy lze využít ke zvýšení kvality přednášek, 

proběhne diskuse se studenty i pedagogy ve studentském klubu Viktorka (Mostní 5139)  

na jejich pravidelně se opakujících snídaních. Akce proběhne ve středu 9. 3. 2016  

od 7 h, snídaně je zajištěna. Všem aktivním pedagogům pak lze doporučit vzdělávací cyklus 

deseti workshopů Vysokoškolská pedagogika, který je veden odborníky z FHS, podrobnější 

informace jsou k nahlédnutí http://www.utb.cz/fhs/o-fakulte/cyklus-workshopu-

vysokoskolska-pedagogika.   

Prorektor Mgr. Krutil: 

- Na základě dat, poskytnutých MŠMT, došlo na UTB v meziročním srovnání 2014/2015  

k nárůstu počtu studentodnů u studentských výjezdů o 4,49 % (průměrem všech VVŠ  

je pokles o 0,99 %), u studentských příjezdů k nárůstu o 68,53 % (průměr VVŠ je nárůst  

o 9,53 %). V celkovém součtu studentodnů došlo na UTB k nárůstu o 27,26 % (průměr VVŠ 

je nárůst o 4,17 %). UTB tak zaujala 1. místo mezi všemi 26 VVŠ, jako jediná vykázala 

celkový nárůst přesahující 25 %.  

 

Ad 5) Projednání návrhu „Rozpočet UTB pro rok 2016“ 

Návrh byl předložen AS UTB 2. 2. 2016 a na dvou zasedáních ekonomické komise (9. a 16. 2. 2016). 

Předseda EK doc. Kozák uvedl, že všechny připomínky byly zapracovány a návrh je způsobilý  

pro hlasování ke schválení.   

K hlasování přítomno 28 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 191/3: 

AS UTB schválil Rozpočet UTB pro rok 2016 ve verzi s datem 22. 2. 2016. 

Pro:       28 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

 

 

http://www.utb.cz/fhs/o-fakulte/cyklus-workshopu-vysokoskolska-pedagogika
http://www.utb.cz/fhs/o-fakulte/cyklus-workshopu-vysokoskolska-pedagogika


   4 

UAS UTB č. 191/3: 

AS UTB schválil Rozpočet UTB pro rok 2016 ve verzi s datem 22. 2. 2016. 

 

Na zasedání se dostavily děti z Univerzitní mateřské školy Qočna. Svým milým vystoupením  

s pásmem písniček a říkanek dodaly zasedání výjimečnou atmosféru a jeho účastníky velmi 

potěšily. 

 

Ad 6) Projednání návrhu „III. Změny Studijního a zkušebního řádu UTB“  
Na zasedání č. 190 nebylo o návrhu ve znění projednaném legislativní komisí hlasováno z důvodu 

vzneseného pozměňovacího návrhu Dr. Musila. Dr. Musil uvedl, že o tomto pozměňovacím návrhu sice 

jednal s panem rektorem, ale nyní ho stahuje, aby se nezdržovalo schválení změn týkajících se státních 

závěrečných zkoušek. 

K hlasování přítomno 28 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 191/4: 

AS UTB schválil III. Změny Studijního a zkušebního řádu UTB ve verzi pro zasedání AS UTB  

1. 3. 2016.  

Pro:       26 

Proti:       0 

Zdržel se:    2 

UAS UTB č. 191/4: 

AS UTB schválil III. Změny Studijního a zkušebního řádu UTB ve verzi pro zasedání AS UTB  

1. 3. 2016.  

Ing. Macháčková upozornila na nutnost úpravy směrnice rektora SR/10/2011 “Státní závěrečné zkoušky 

na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně“ po registraci schválených III. Změn Studijního a zkušebního řádu 

UTB na MŠMT. 

 

Ad 7) Projednání Zprávy o činnosti AS UTB za období od 4. 3. 2015 do 1. 3. 2016 

Ing. Macháčková uvedla počet členů akademické obce UTB, kteří byli ve funkčním období AS UTB 

2013 – 2016 jeho členy a vyzdvihla tradičně vysokou účast na zasedáních. 

K hlasování přítomno 28 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 191/5: 

AS UTB schválil Zprávu o činnosti AS UTB za období od 4. 3. 2015 do 1. 3. 2016. 

Hlasování: 

Pro:       28 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

UAS UTB č. 191/5: 

AS UTB schválil Zprávu o činnosti AS UTB za období od 4. 3. 2015 do 1. 3. 2016. 

 

Schválená Zpráva o činnosti AS UTB za období od 4. 3. 2015 do 1. 3. 2016 bude zveřejněna na webu. 

 

Ad 8) Různé 

 Ing. Macháčková informovala o zasedání sněmu RVŠ 18. 2. 2016 a o jednání legislativní 

komise RVŠ k akreditačním standardům. 

 Ing. Macháčková informovala o projednávání novely zákona o vysokých školách v Senátu 

Parlamentu ČR. Na zasedání garančního Výboru pro vzdělávání, vědu, kulturu, lidská práva  

a petice  („školský výbor“) byly načteny tři pozměňovací návrhy týkající se § 24 (přesun části 



   5 

personálních pravomocí z fakult na rektora) a § 70 (ve verzi obdobné poslaneckému 

pozměňovacímu návrhu prof. Zlatušky). Všechny tři návrhy jsou v rozporu se stanovisky RVŠ. 

Po delší diskusi se výbor těsnou většinou (4:3) přiklonil k usnesení, jímž doporučuje plénu 

Senátu přijmout zákon ve znění přijatém poslaneckou sněmovnou (což je plně  

v souladu s usnesením Sněmu RVŠ z 18. 2. 2016). Plénum Senátu bude o novele hlasovat 

pravděpodobně 2. 3. 2016. 

 Ing. Macháčková informovala o předložení návrhu zástupců ČKR na snížení výše maximálního 

úvazku akademického pracovníka na všech vysokých školách na pouhých 1,0 (v návrhu 

akreditačních standardů je maximální výše 1,75) a výzvě předsedy RVŠ doc. Fischera  

na projednání navrženého ustanovení (snížení maximálního možného celkového úvazku 

pro akademické pracovníky vyplývajícího z působení na všech vysokých školách na 1,0)  

v akademických obcích.  

- Ing. Macháčková seznámila se stanoviskem děkanky FHS doc. Lengálové prezentovaným 

na kolegiu rektora, podle kterého by navrhované snížení celkového maximálního možného 

úvazku opravdu ohrozilo realizaci současně akreditovaných studijních programů  

a popřelo by tradiční předávání znalostí a zkušeností mezi vysokými školami.  

- Rektor prof. Sáha uvedl na dotaz Ing. Papeže, že návrh vzešel z pracovní skupiny ČKR.  

 

 Ing. Macháčková vyzvala k účasti na slavnostním shromáždění UTB dne 4. 3. 2016. 

 Dr Illík pozval účastníky zasedání na výstavu pořádanou k 20. výročí zřízení ateliéru Grafický 

design FMK. 

 Ing. Doležal pozval na konferenci JAK PŘEKONAT SAMI SEBE aneb Od mladých pro mladé, 

která se uskuteční 9. 3. 2016 na FaME s tématy: „Zajímá tě podnikání, chtěl bys začít to své? 

Chceš vědět, jak nastartovat svou karieru, případně jak bojovat s prokrastinací?“ a na které o své 

zkušenosti podělí pozvaní řečníci.  Program konference je dostupný na 

https://www.facebook.com/events/1041889342538466/ 

 Ing. Hnátková ocenila pozitivní přístup rektora prof. Sáhy k možnosti pořádání konference  

SK RVŠ pod názvem „Doktorandi 2.0“ na půdě UTB. 

 Dr. Melichárek uvedl, že na FLKŘ v rámci propagace  a reprezentace jak fakulty samotné, 

tak UTB, je dobré podporovat „Hasiče studenty“. Dr. Melichárek s Ing. Snopkem představili 

na kolegiu děkana FLKŘ jak časový, tak i finanční návrh, všichni zúčastnění s tím 

souhlasili. Návrh je pro FLKŘ vhodný z více důvodů: 

- mají to v popisu práce (ochrana obyvatelstva), 

- propagace a reklama FLKŘ a UTB ve Zlíně, 

- „nábor“ a osvěta pro potencionální studenty FLKŘ, 

- pořádání hasičských závodů tuzemských i mezinárodních.  

 Dr. Melichárek seznámil s umístěním sportovců UTB na různých soutěžích. 

 

Závěrem posledního řádného zasedání ve funkčním období AS UTB rektor prof. Sáha vysoce ocenil 

práci členů AS UTB a poděkoval jim za ni. S poděkováním vystoupili také přítomní prorektoři  

a kvestor UTB. 

Ing. Macháčková poděkovala za spolupráci všem členům AS UTB a rozloučila se s těmi členy, kteří 

nepokračují v dalším funkčním období, především s předsedou komory akademických pracovníků  

Dr. Konečným, předsedkyní studentské komory Ing. Hnátkovou a předsedou ekonomické komise  

doc. Kozákem. Popřála jim hodně úspěchů v profesním a osobním životě a vyslovila přesvědčení,  

že pro ně bylo členství v AS UTB přínosem. 

https://www.facebook.com/events/1041889342538466/
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Ustavující zasedání AS UTB ve funkčním období 2016 - 2019 proběhne v úterý 8. března 2016  

od 13,00h  v  zasedací místnosti  č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín  

 

Konec zasedání v 15,15 h. 

Ve Zlíně dne 7. 3. 2016 

Zapsala: Ing. Macháčková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Eva Hnátková Ing. Alena Macháčková, CSc. 

předsedkyně studentské komory AS UTB předsedkyně AS UTB 


